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Mititelu (ASF): Piata româneasca de asigurari este de asteptat sa decoleze, încet,

încet

Piata româneasca de asigurari încet, încet este de asteptat sa decoleze,  în perioada urmatoare urmând a

parcurge un proces de normalizare în  sectorul asigurarilor de raspundere civila si un proces de dezvoltare

în  celelalte sectoare, a declarat, marti, Sorin Cristinel Mititelu,  vicepresedinte al Autoritatii de

Supraveghere Financiara.

"Piata româneasca de asigurari poate fi caracterizata foarte clar ca o  piata subdezvoltata si atunci când ne uitam la

gradul de cuprindere în  asigurare si atunci când ne uitam la ponderea primelor brute subscrise  în total produs

intern brut. Asadar, este de asteptat ca piata  româneasca de asigurari încet, încet, sa zicem asa într-o terminologie 

nu foarte academica, sa decoleze, în sens pozitiv. Ştim prea bine ca ne  ocupa tot timpul piata RCA, dar în realitate

sunt multe alte sectoare  din zona de asigurari care necesita si merita atentie adecvata întrucât  sunt oportunitati

mari de business. Asadar, piata de asigurari din  România, în perioada urmatoare, va parcurge un proces de

normalizare în  sectorul asigurarilor de raspundere civila si un proces de dezvoltare în  celelalte sectoare", a spus

Sorin Cristinel Mititelu, la conferinta cu  tema "Anul Financiar 2024", organizata de FinMedia si Piata Financiara.

El a mentionat ca, din perspectiva indicatorilor de  solvabilitate si lichiditate, în momentul de fata piata

asigurarilor sta  cel mai bine comparativ cu situatia acesteia din ultimii 10 ani.

"Avem o baza solida si sunt toate premisele pentru a nu mai repeta  trecutul si ma refer la acel trecut pe care cu

totii ni-l dorim, ni l-am  dori sa nu se fi întâmplat, cu cele patru falimente în serie si cu  valori de despagubiri foarte

mari preluate de Fondul de Garantare a  Asiguratilor. Asadar, ce avem în momentul de fata în piata, avem  jucatori

bine capitalizati, avem jucatori cu o prezenta regionala în  general, jucatori cu o expertiza, cu modele de business

sanatoase, dar  care deocamdata în mare masura îsi aloca capitalurile investite pe piata  româneasca în principal

într-o linie de business, mai exact cea a  RCA-ului si a CASCO. Consuma mai bine de 60% din capitalurile de care

dispun. Asadar, obiectivul nostru si asteptarea pentru perioada  urmatoare sunt de a normaliza piata RCA astfel

încât pe de o parte sa nu  mai avem un consum de capital inutil, sa atragem cât mai multi jucatori  în aceasta piata,

nu neaparat, pentru ca impactul este totusi nu atât  de mare precum ar fi niste asteptari sau niste sperante în privinta

reducerii primelor de asigurare, cât mai ales în eliberarea unei parti  din acest capital pentru a putea fi folosit si

catre alte linii de  business", a spus Sorin Cristinel Mititelu.

De asemenea, el a declarat ca pe lânga obiectivul eliberarii de capital  este si acela de a avea în piata prime juste

pentru tot ecosistemul de  asigurare raspundere civila. Sorin Cristinel Mititelu a afirmat ca  institutia are în

procedura de aprobare parlamentara un set de  amendamente la legea 132 a raspunderii civile auto.

La rândul sau, Alexandru Ciuncan, presedinte & director general al  Uniunii Nationale a Societatilor de Asigurare

si Reasigurare din România  (UNSAR) a vorbit despre necesitatea schimbarii legislatiei RCA.
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